
 
 

23. oktober 2019 

I medfør af § 37 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvordan vil Naalakkersuisut reagere på, at en bank i vort land ikke længere vil finansiere 

jollefiskeriet? 

a. Har Naalakkersuisut planer om at skabe nye muligheder for finansieringslån?  

 

2. Kan Naalakkersuisut bekræfte rigtigheden i, at hellefisken bliver mindre, at der bliver 

færre hellefisk og at der er for mange fiskere i Diskobugten? 

 

3. Anser Naalakkersuisut det for nødvendigt, at der via finansloven skabes muligheder for 

at finansiere nyanskaffelser af fartøjer og genstart af erhverv? 

 

4. Mener Naalakkersuisut, at der er behov for at reducere i antallet af fiskere med licens i 

Diskobugten? 

(Medlem af Inatsisartut Aqqaluaq B. Egede, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Ifm. mit arbejde i Inatsisartut og i arbejdet med finansloven har jeg brug for nogle svar fra Naalakkersuisut. I 

forbindelse med forhandlingerne om økonomien er der flere punkter, hvori vi har brug for afklarende svar så 

hurtigt som muligt. 

Jeg ønsker at mine spørgsmål må blive besvaret indenfor 10 arbejdsdage.  

 


